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Voorgesteld besluit raad 

Het college besluit: 
1. bijgevoegde informatienota voor de Raad vast te stellen waarin de artikel 45 vragen van 
de fractie CDA met betrekking tot ‘pleegzorg’ worden beantwoord 
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Onderwerp Artikel 45 pleegzorg CDA 

 

Versienummer 3 

  

Portefeuillehouder Ed Anker 

  

Informant S.K. Jonker 

Afdeling Maatschappelijke Ontwikkeling / OWS 

Telefoon 038 498 2071 

Email S.Jonker@zwolle.nl 

Bijlagen 1 schriftelijkevragen pleegzorg 

 

 

Wij stellen u voor kennis te nemen van: 

 

De beantwoording van de artikel 45 vragen van de fractie CDA met betrekking tot ‘pleegzorg’ 
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Inleiding 

De fractie CDA heeft met betrekking tot ‘pleegzorg’ artikel 45 vragen gesteld. In de beantwoording 

gaan we in op de gestelde vragen en hanteren hierbij dezelfde nummering.  

Kernboodschap 

Het college streeft ernaar dat kinderen zoveel mogelijk in een gewone omgeving opgroeien en mee 

kunnen doen. Wanneer dit niet thuis kan, is pleegzorg is een mooi voorbeeld van opvang in een zo 

gewoon mogelijke omgeving, een gezin. Graag willen we u dan ook informeren welke stappen we dit 

jaar nemen en welke activiteiten er op de planning staan. 

 

1 - Het CDA is er een voorstander van om, bij voorbeeld tijdens de Week van de Pleegzorg, speciaal 

aandacht te besteden aan ‘het pleeggezin’. Deelt u deze opvatting? 

 

Ja, en als aanvulling hierop heeft afgelopen 1 november 2017 wethouder Anker, als gastheer, samen 

met Louise Rouwenhorst van Trias de aftrap gegeven voor de regionale campagne Mag ik bij jou. Het 

doel van de campagne is het werven van pleeggezinnen. De deelnemende regiogemeenten zijn 

Dalfsen, Epe, Hardenberg, Hattem, Heerde, Kampen, Olst-Wijhe, Ommen, Raalte, Staphorst, 

Steenwijkerland, Zwartewaterland en Zwolle. In het jaar 2018 heeft iedere gemeente een maand 

gekozen waarin extra aandacht wordt gevraagd voor pleegzorg. 

Voor Zwolle is dit de maand mei. Op scholen en op andere plaatsen waar veel ouders en kinderen 

komen, worden spandoeken opgehangen. Ook via verschillende media zoals lokale krant, social 

media, intranet, vrijwilligerscentrales, scholen, kerken, welzijnsinstellingen, culturele instellingen en op 

andere wijze wordt aandacht gevraagd voor pleegzorg. Ook vindt er in dezelfde maand een 

informatiebijeenkomst voor potentiele pleegouders plaats. Daarnaast zijn we nog met partijen in de 

stad in gesprek om andere acties die een bijdrage kunnen leveren aan de campagne te verkennen. 

De eerste voorzichtige resultaten uit andere gemeenten laten zien dat het werven van pleeggezinnen 

via de opzet tot resultaat leidt. De eerste pleeggouders zitten inmiddels in het trainingstraject.  

Over een vervolg op de campagne in mei, zijn de plannen nog in ontwikkeling. De focus zou dan liggen 

op de waardering van de pleegouders. 

 

2 - Bent u van mening dat pleegouders en pleegkinderen in voldoende mate worden betrokken bij de 

beleidsontwikkeling op dit gevoelige beleidsterrein? 

 
Ja. Bij opstellen beleidskader waren ouders betrokken in klankbordgroepen jeugd. College heeft 
daarnaast persoonlijke gesprekken met ouders. Daarnaast wordt op dit moment een evaluatie 
uitgevoerd naar pleegzorg. We gaan in de komende periode met de betrokkenen in gesprek. De focus 
ligt bij de evaluatie op de uitvoeringspraktijk, beleving/ervaring van het pleeggezin, ouders vanuit het 
gedwongen kader en betrokken organisaties en niet zozeer vanuit de wettelijke context. Op basis 
daarvan worden voorstellen gedaan ter verbetering van het beleid of andere verbetervoorstellen. In 
welke mate pleegkinderen kunnen worden meegenomen kunnen we nog niet aangeven. Dit is wel het 
streven, maar we moeten de gevoeligheid van het onderwerp in acht nemen en dat vraagt meer 
verdieping. 

 

3 - Wij pleiten voor reële vergoedingen voor de kosten die pleegouders moeten maken. Krijgt u hier 

(dikwijls) vragen over vanuit de pleegzorg? 
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Ja, over vergoedingen voor kosten die pleegouders maken komen incidenteel signalen binnen. De 

signalen die binnen komen gaan niet alleen over de reële kosten of de hoogte van de vergoedingen,  

maar ook over wie de kosten vergoedt.  

De pleegvergoeding is een door de overheid jaarlijks vaststelt basisbedrag. Hoe hoog het basisbedrag 

is, hangt af van de leeftijd van het pleegkind. De vergoeding wordt per maand uitbetaald. 

In sommige gevallen kunnen pleegouders een extra toelage voor pleegzorg krijgen. Bijvoorbeeld bij 

extra kosten crisisopvang, voor een kind met een handicap of bij de zorg voor drie of meer 

pleegkinderen.  

Of er nog knelpunten zijn bij andere vergoedingen, die specifiek betrekking hebben op pleegouders, 

nemen we mee in de evaluatie. Dit specifieke onderwerp heeft onze aandacht. 

 

4 - Sinds de decentralisatie van de Jeugdwet hebben de gemeenten de mogelijkheid om de pleegzorg 

te verlengen. Minister De Jonge heeft daar op landelijk niveau veel aandacht voor. Maakt Zwolle ook 

gebruik van deze mogelijkheid en zo ja, kunt u ons ook inzicht geven in de frequentie hiervan? 

 

Verlengde pleegzorg wordt als maatwerkoplossing aangeboden, dit is op dit moment alleen wanneer er 

sprake is van een uitzonderingsgeval. In Zwolle hebben we het over een enkeling (minder dan 5 

afhankelijk van de gekozen peildatum). We zijn voorstander van de verschuiving van de leeftijdsgrens. 

Wel vinden we het belangrijk om breder te kijken naar de doelgroep. Bijvoorbeeld om ook te kijken 

naar hoe het gaat met kinderen die in kindtehuizen of andere vormen van opvang zitten. Kinderen die 

daar terecht zijn gekomen omdat er wellicht geen pleeggezin (tijdig) voor kon worden gevonden of 

waarvan de problematiek te zwaar is. Landelijk onderschrijven we het standpunt van de VNG. 

 

Reactie VNG: Minister De Jonge (VWS) wil dat pleegkinderen tot hun 21e jaar bij hun pleeggezin 

kunnen wonen. De grens ligt nu op 18 jaar. De VNG staat positief tegenover het voorstel. We gaan in 

overleg met VWS over de uitwerking van dit plan en welke financiële consequenties hieraan verbonden 

zijn.  

 

 

Burgemeester en Wethouders van Zwolle, 

 

 

 

 

de heer drs. H.J. Meijer, burgemeester 

 

 

 

 

mevrouw mr. I. Geveke, secretaris 

 


